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CENTERPARTIET 

Karlsborg 2015-11-29 

Motion angående PFAS-ämnen på flottiljområdet. 

Den tidigare Flottiljens två brandövningsplatser är starkt förorenade av PFAS-ämnen (perfuorerade 

alkylsyror) efter användande av släckskum innehållande bl.a. PFOS (perfluoroktansulfonsyra), ett 

mycket giftigt syntetiskt ämne som är både fett- och vattenlösligt och inte bryts ner i naturen. Ämnet 

tas upp i näringskedjan och halterna i fisk som uppmätts i Bottensjön och Vättern är oroande. 

Då detta är ett nytt funnet miljöproblem är kunskapen hur de förorenade platserna ska saneras är 

inte mer än på försöksstadiet. Detta är både ett nationellt och internationellt problem. 

Försvarsmakten som ansvarar för utsläppen från flottiljområdet har på ett mycket bra sätt, med hjälp 

av konsult, tagit fram underlag för en kommande rapport. Förorenade områden finns på många av 

försvarets anläggningar men även vid civila brandövningsplatser, flygplatser och industrier. 

För att få en samlad bild av problemen och få till stånd åtgärdsplaner för samtliga områden i Sverige 

och lokalt här i Karlsborg behövs nationell samverkan och resurser för att sanering kan utföras. 

Det är inte acceptabelt att upp till 360g PFAS-ämnen rinner ut från Kärnebäcken till Bottensjön och 

vidare till Vättern per år. Detta kan ha pågått i årtionden och kan fortgå under mycket lång tid 

framöver om inget görs. 

Centerpartiet yrkar att: 

Karlsborgs kommun skyndsamt tar kontakter på nationell nivå för att: 

Ett samlat nationellt grepp tas om PFAS-ämnen. 

Nationella resurser tillförs. 

Flottiljområdet blir ett försöksprojekt för sanering för att öka kunskapen. 
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